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Referat

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden

Bilag: Dagsorden

Indstilling: Godkendt

Studienævnet godkendte den udsendte dagsorden.

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

Ikke relevant.

2. Godkendelse af referat fra sidste møde

Bilag 1: Referat fra studienævnsmøde den 24/6-2024

Indstilling: Godkendt

Studienævnet godkendte det udsendte referat.

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

Ikke relevant.

3. Nyheder fra studienævnsforperson og studienævnsnæstforperson

SNF orienterede om:



- Sofie og Jonas er indtrådt i studienævnet frem til 1. februar 2025.

- Sofie er ny decentral studievejleder på uddannelsen.

- Optag 2024: 41 nye studerende på 1. semester. 40 % af de studerende kommer ikke fra 
Region Nordjylland, hvilket opleves som positivt, at der kommer studerende til uddannelsen 
uden for regionen. 20 % er kvinder, hvilket opleves som for lidt. Det bemærkes, at dette 
noteres som et forbedringspunkt. På 7. semester er der optaget 32 nye studerende. SNF har 
haft kontaktet de studerende, der dimitterede fra bacheloruddannelsen og har søgt optag på 
kandidatuddannelsen ved andre universiteter, i forhold til årsagen hertil. De studerendes 
begrundelser herfor har ikke været af faglig og kvalitetsmæssig karakter, men af privat.  

- Uddannelsesevaluering i efteråret 2024: Instituttets uddannelser skal igennem den store 
uddannelsesevaluering i år. Hver 6. år kommer der eksterne, der indgår i denne proces. SNF 
orienterer om, at der vil forventes en del arbejde i forbindelse hermed.

- Den 4. oktober 2024 kommer der studerende fra Katedralskolen (Mat/Samf) på besøg. Der 
arbejdes fortsat med gymnasiesamarbejder generelt.

SNFNF orienterede om:

- Intet til orientering.

Studievejleder orienterede om:

- Intet til orientering.

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

Ikke relevant

4. Udpegning af Studieleder (Lukket punkt)

Indstilling: 

Jf. Vedtægt for Aalborg Universitet:
§ 68 Studielederen har med reference til institutlederen bl.a. følgende opgaver:
1. at rekvirere relevant undervisning og medvirke til løbende evaluering af uddannelser,
undervisning og opfølgning herpå
2. i samarbejde med de berørte studienævn at forestå den praktiske planlægning og
tilrettelæggelse af undervisning, af prøver og anden bedømmelse, der indgår i
eksamen
3. at godkende opgaveformulering og afleveringstidspunkt for kandidatspecialet samt i
tilknytning hertil en plan for vejledningen af den studerende
§ 69 Dekanen udpeger og afsætter studielederen efter indstilling fra det eller de berørte
studienævn. Studielederen udpeges for en af dekanen fastsat tidsbegrænset periode med
mulighed for forlængelse.
Stk. 2 Dekanen kan afvise kandidater, som ikke har de nødvendige kvalifikationer til at
varetage hvervet som studieleder, kan foretage et selvstændigt valg blandt flere indstillede 
kandidater og kan i forbindelse med udpegningen af en studieleder se bort fra indstillingen fra
enkelte studienævn.



§ 70 Studielederen skal være anerkendt forsker med indsigt i de berørte studienævns faglige
område, have ledelsesevner og undervisningserfaring”.

Med udgangspunkt i de ovenfornævnte kriterier blev punktet drøftet. På baggrund af disse 
drøftelser indstillede Studienævn for Økonomi, Kristian Nielsen til stillingen som Studieleder.

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

SNF er ansvarlig for at sende studienævnets indstilling af Studieleder til godkendelse ved 
Dekanen.

5. Studieordningsændringer

Bilag: 2-6 

SNF indledte drøftelserne vedrørende de indkomne forslag til studieordningsændringer med at 
foreslå, at forslagene drøftes et ad gangen med henblik på enten godkendelse, tilretning (sendes i 
udvalg) eller afvisning, hvilket studienævnet accepterede. SNF bemærkede, at resultatet af dagens 
drøftelser, herunder tilretninger til forslag mv. vil blive genbehandlet på studienævnsmøde primo 
oktober, hvorefter de endelige forslag til studieordningsændringer behandles og godkendes endeligt 
på studienævnsmødet den 21. oktober 2024.

SNF bemærkede indledningsvist, at denne, pba. de indkomne input, ikke vurderer, at der er behov 
for store ændringer i hverken bachelor- eller kandidatuddannelsen, da oplevelsen generelt er positiv 
omkring uddannelsen. Idet det ligeledes for nuværende ikke vurderes at være risiko for, at 
kandidatreformen vil ramme Økonomiuddannelsen, vurderer SNF ikke, at der er behov for de store 
studieordningsændringer på nuværende tidspunkt, men blot mindre justeringer til de eksisterende 
moduler i studieordningerne. 

Det blev i forbindelse med ovenstående bemærket, at dokumentet Oecon 2.0 samt SNF’s opfordring 
til at udvise maksimal kreativitet i forhold til studieordningernes indhold, ikke afspejler ovenstående 
oplæg, hvilket SNF bekræftede.

Med udgangspunkt i ovenstående bemærkninger indledtes studienævnets drøftelser af de indkomne 
forslag til studieordningsændringer:

Bacheloruddannelsen

- Undersøgelse af PBL og videnskabsteori i forhold til introduktion på uddannelsens 1. og 2. 
semester: 
Der er fortsat ikke nogen tilbagemelding. SNF har rykket svar. Det vurderes dog at være 
langt fra færdigt (der mangles fortsat en del interviews).

- Makroøkonomi 3: 
Der er indsendt forslag omkring større inddragelse af monetary economics i modulet fremfor 
vækstteori. Det blev bemærket, at der er en bevidst strategi i forhold til Makroøkonomi 
omkring mainstream, hvilket er årsagen til, at Makroøkonomi 3 fylder så meget som det gør, 
herunder vækstteori. SNF foreslår, at dette sendes til underviserne til drøftelse, hvilket 
studienævnet bakkede op om. De studerende bemærkede, at der potentielt er en interesse 
og efterspørgsel blandt de studerende i forhold til monetary economics.  



- Mikroøkonomi 2: 
Evalueringer udviser et ønske om en anderledes disponering af de 10 ECTS i modulet. SNF 
har lavet forslag (se bilag). Der blev stillet forslag om at ændre modulet til 5 ECTS. Det blev 
bemærket af de studerende, at det vurderes, at der er større behov for ændringer på 
Mikroøkonomi 1, også selvom der er en del gentagelser på Mikro 2. De studerende ønsker 
ikke yderligere projektarbejde. Det vurderes, at Mikroøkonomi 1 fylder meget i forhold til et 5 
ECTS-modul. Der kunne potentielt fjernes et emne eller to. De studerende oplevede, at 
overlappet mellem emnerne vurderes som problematiske. Det blev bemærket, at Varian 
Intermediate-niveau bør være på økonomiuddannelsen (niveau). Forslag om større 
inddragelse af PBL. Forslag om deling af Varian imellem de to moduler (samme bog). Forslag 
om nyt Miljøøkonomikursus (5 ECTS). Det blev bemærket, at 30 procent af de studerende 
vurderer, at modulet er svært. Det er vigtigt, at vi ikke mister disse studerende. 
Studienævnet besluttede at sende ovenstående i udvalg. Jacob laver udkast og behandler 
dette sammen med Pernille, Sebastian og Jørgen. 

- Ændring af navn på Mikro 5: 
Det blev besluttet, at navnet ændres til Innovationsøkonomi.  

- Forslag til 4. semester: 
De studerende stillede forslag om, at der både kan skrives både mikroøkonomisk projekt og 
makroøkonomisk projekt på 4. semester. Det blev bemærket, at dette kunne være positivt 
for toningen af de studerendes profil/valgfrihed. Der blev taget positivt imod dette forslag. 
Studienævnet sendte forslaget til den modulansvarlige til behandling.

- Empirisk projekt, 5. semester (5 ECTS): 
2 projektmoduler på 5. semester vurderes at være meget. 
Økonometri: De studerende bemærkede, at mængden af opgaver ikke matcher de angivne 
ECTS. Der opleves en forskel i, hvad der forventes af de studerende mellem uddannelser og 
ECTS-point. Det blev i relation hertil bemærket, at selvom det skriftlige arbejde er forskelligt, 
så fylder det meget og er relativt tidligt placeret på semesteret. Der blev stillet forslag om at 
lave et 10 ECTS Økonometrimodul for at frigive 5 ECTS fra Empirisk projekt til noget andet 
eller at lave et 15 ECTS-modul med et større projekt. SNF/Hamid kigger ind i, hvilke 
muligheder der er i ovenstående og laver udkast.

- Forslag fra Sebastian om nyt modul (f.eks. Økonomiske modeller). Forslag om, at prøve 
modulet af som valgfag. Forslag om større batteri af valgfag, så det er muligt at tune sig ind 
på, hvad de studerende efterspørger. SNF bemærkede, at dette sikres ved at beskrive 
modulerne generelt i studieordningerne med mulighed for at ændre i fagbeskrivelserne for 
modulerne, ligesom der afholdes møder i starten af semesteret for at tune sig ind på, hvad 
de studerende efterspørger af valgfag, så disse kan udbydes. SNF vender ovenstående med 
Sebastian. 

Kandidatuddannelsen:

- Forslag om Innovationsøkonomi 2: 
Placeres på 8. semester. Jacob arbejder videre med dette.

- Videregående makroøkonomi: 



De studerende forslog 48 timers eksamen i stedet for 24 timer, da der er rigtig mange 
spørgsmål, alternativt færre spørgsmål til 24-timers eksamen. Det blev bemærket, at denne 
eksamensform skal genbesøges grundet krav om stillingtagen til AI i studieordningerne. Det 
blev bemærket, at AI overvejes i forhold PBL på erhvervsøkonomiuddannelsen, herunder 
anvendelsesmuligheder, regler osv. Det blev bemærket, at dette tilsvarende vil kunne 
overvejes på økonomiuddannelsen. Det blev besluttet, at der laves en arbejdsgruppe i 
forhold til eksamensformer og AI for både kandidat- og bacheloruddannelsen (Louise Bay 
Langberg Jensen er ansvarlig sammen med SNF). Det blev bemærket i relation hertil, at de 
studerendes stave- og formuleringsevne stadig indgår i bedømmelsen til projektmoduler, 
grundet gamle bekendtgørelser, hvilket der arbejdes på at ændre. Denne viden tages med i 
det videre arbejde.

- Mikroøkonometri (valgfag, 8. semester): 
Forslag om involvering af redskabsfag i forhold til mikroanalyser i modulet, så der er en bedre 
sammenhæng i modulet. Det blev bemærket, at dette vil være sent placeret. Det blev i 
relation hertil bemærket, at der mangler klyngeanalyse, fakta-analyse samt 
maskinlæringsteknikker i modulet. Forslag om placering af modulet på bacheloruddannelsen 
til erstatning af Empirisk projekt. Forslag om at lave det som et 4. emne på Økonometri 2 på 
bacheloruddannelsen. Forslag om udbud som valgfag på 6. semester, da 5. semester, af de 
studerende, opleves som meget hårdt at komme igennem. Der var opbakning til at arbejde 
videre med at lave ovenstående til et valgfag på 6. semester (5 ECTS). Arbejdsgruppe: 
Sociologi er ansvarlig for modulet. Pernille udpeges som ansvarlig til arbejdsgruppe med 
opbakning fra Jacob.

- 9. semesterprojekt fjernes: 
Forslaget blev drøftet. Det blev bemærket, at det vil give mening fortsat at beholde projektet 
for fleksibilitetens skyld. Studienævnet bakkede op om dette.

- SDS: 
SNF og SL arbejder med at finde løsninger på overlap. SL bemærkede, at samlæsning er 
vigtigt. SNF, SL og Roman er ansvarlig for at arbejde videre med ovenstående.

- Internationalt udbud på 9. semester: 
SNF foreslog at sende dette til MAMTEP-gruppen, hvilket studienævnet bakkede op om. 
Forslag om versionsmuligheder i forhold til signalværdi af den forskningsmæssige basis. 
Forslag om overvejelse af valgmuligheders placering i studieordningen i forhold 
signalværdien af kernefagene. 

Studienævnet fastsatte pba. ovenstående drøftelser et opfølgende møde den 9. oktober kl. 12.30, 
hvor rettelser osv. behandles.

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

Kristina sender mødeindkaldelse ud til opfølgende studienævnsmøde den 9. oktober kl. 12.30.

6. Eventuelt

- Dansk Økonomi i Europa: 
De studerende er utilfredse over informationsniveauet, der opleves som mangelfuld og 
vejledningen, der opleves som ikke brugbar og meget lang. De studerende er meget 



utilfredse over dette førstehåndsindtryk af uddannelsen. SNF følger op på dette hurtigst 
muligt med 1. semester (RUS-kurset i næste uge). 

- 3. semester: 
De studerende ønsker information om Makroøkonomi og status på undervisers fravær. SNF 
bemærkede, at det forventes, at underviser er tilbage til 1. oktober, dog med forbehold. SNF 
bemærkede, at de studerende vil blive orienteret om status, ændringer og forventninger til 
kurset. SNF er ansvarlig for opfølgning.

- De studerende bemærker, at der opleves at være for mange slides i specifik undervisers 
undervisning, hvilket også er bemærket i evalueringerne. Opfordring til max antal slides pr. 
time. SNF noterede sig de studerendes bemærkning, men grundet undervisers metodefrihed 
i undervisningen kan dette ikke gennemføres. Der kunne dog godt orienteres bredt blandt 
underviserne omkring dette (dokument til nyansatte, som også kunne anvendes af 
eksisterende undervisere). SNF tager ovenstående op med den pågældende underviser. Der 
arbejdes videre sammen med SL om dette på et mere generelt niveau. SNF skriver 
derudover ud til alle kursusundervisere om at overveje et kort midtvejsseminar med de 
studerende med henblik på at vurdere kursusform og indhold.
 

Opfølgning (inkl. ansvarlig og evt. deadline)

SNF er ansvarlig for opfølgning.

7. Punkter, jf. kvalitetsårshjulet og datoer for kommende studienævnsmøder:

Mandag den 21. oktober 2024

- Behandling af evaluering af studiestart, undervisningsevalueringer for F24 

5. december 2024:

- Behandling af datapakke og handleplan

9. januar 2025:

- Behandling af semester- og fagbeskrivelser for F25


	Referat af ordinært møde i Studienævn for Økonomi (D4308793).docx

